



I've received a First Notice – now what?

The Government of the Northwest Territories (GNWT) recognizes that every person in the NWT has the right to use public land in accordance with legislation and policies.

Unauthorized occupancy is a longstanding land management issue across the NWT. An unauthorized occupant is someone who is occupying public land without a legal right or authorization, such as a lease.

The GNWT is committed to managing public land responsibly and is taking steps to deal with this longstanding issue.

What are we doing?

As a first step, the Department of Lands is posting all structures that are occupying public land without a lease or tenure instrument in place to gather information on the nature of the occupancy.

- The posting notice advises the occupant of the steps they must take to confirm the nature of their occupancy with the Department of Lands.
- The Department will be assessing occupancies on a case by case basis. Based on the outcome of the assessment, some people may be given the opportunity to enter into a lease agreement.
- The Department of Lands is also working with Indigenous governments and organizations to identify which untenured structures may be associated with an Aboriginal or treaty right.

What should you do now?

Please contact the Department of Lands as identified on your posting notice to discuss your occupancy. Keep your posting notice and have it on hand when you contact the Department.

- **If you assert that your cabin is ancillary to you exercising an asserted or established Aboriginal or treaty right**, please fill out the attached form and contact your representative Indigenous governments and organizations or the Department of Lands. The Department is also working with Indigenous governments and organizations on a separate process for potential rights-based cabins.

Questions?

Department of Lands
Toll-Free: 1-855-698-5263
NWTCabin@gov.nt.ca

www.gov.nt.ca/needalease





J'ai reçu un premier avis - que faire désormais?

Le Gouvernement des Territoires du Nord-Ouest (GTNO) reconnaît que chaque Ténos a le droit d'utiliser les terres publiques conformément aux lois et aux politiques applicables.

L'occupation non autorisée constitue un problème de longue date dans la gestion des terres aux TNO. Le terme « occupant non autorisé » désigne une personne qui occupe les terres publiques sans droit légal ni autorisation, comme un bail.

Le GTNO s'engage à gérer les terres publiques de façon responsable et prend des mesures pour régler ce problème qui dure depuis longtemps.

Que faisons-nous?

D'abord, le ministère de l'Administration des terres affiche des avis sur toutes les structures qui occupent une terre publique sans bail ni instrument de tenure en place, afin d'obtenir de l'information sur la nature de l'occupation.

- L'avis affiché avertit l'occupant des mesures qu'il doit prendre en vue de confirmer la nature de son occupation auprès du ministère de l'Administration des terres.
- Le ministère évaluera les occupations au cas par cas. En fonction du résultat de l'évaluation, certaines personnes peuvent avoir la possibilité de conclure un bail.

- Le ministère de l'Administration des terres collabore également avec les gouvernements et organisations autochtones pour déterminer quelles structures sans droit de tenure peuvent être associées à des droits ancestraux ou issus d'un traité.

Que devriez-vous faire désormais?

Veuillez joindre le ministère de l'Administration des terres comme indiqué sur l'avis afin de discuter de votre occupation. Conservez votre avis près de vous lorsque vous communiquerez avec le ministère.

- **Si vous affirmez que votre chalet est connexe à l'exercice de vos droits ancestraux ou issus d'un traité affirmés ou établis**, veuillez remplir le formulaire ci-joint et communiquer avec les gouvernements et organisations autochtones qui vous représentent ou avec le ministère de l'Administration des terres. Le ministère travaille également avec les gouvernements et les organisations autochtones pour élaborer un processus séparé pour les chalets potentiellement fondés sur des droits.

Des questions?

Ministère de l'Administration des terres
Sans frais : 1-855-283-9311
NWTCabin@gov.nt.ca

www.gov.nt.ca/fr/Besoindunbail

